
MUĞLA 43. DÖNEM 3. BÖLGELERARASI TOPLANTISI KONUŞMASI

Sayın Başkan, Merkez Heyetinin değerli üyeleri;

Denetleme Kurulu başkan ve üyeleri

Haysiyet Divanı üyelerimiz

Sayın oda başkan ve yöneticilerimiz

Kooperatiflerin başkan ve yöneticileri

Değerli Meslektaşlarım,

Hanımefendiler, Beyefendiler

Sizleri Trabzon Eczacı Odası Yönetim Kurulu adına saygı ve sevgi ile selamlıyorum.

Başka bir şehir olan

Hem Akdeniz hem Ege’de toprağı bulunan

Geçmişi antik çağlara dayanan

Yeşil ve mavinin güneşle buluştuğu şehir

Türkiye’nin en uzun sahil şeridine sahip olan Muğla ilimizde bulunmaktan son derece

mutluyum.

Serkan başkan nezdinde Muğla Eczacı Odamıza misafirperverliklerinden dolayı çok

teşekkür ediyorum.

Ülkemizin her bir köşesi ayrı güzel…

Eczacılığın gelecek değeri çalıştayı için 7-8 Temmuz tarihlerinde yine bir masalsı şehir

olan Mardin’deydik.

Bilişim teknolojileri ışığında mesleği geliştirmek adına toplandık.

Güçlü yanlarımız, zayıf yanlarımızı değerlendirerek,

Tehditleri fırsatlara çevirerek,

Proje önerilerimiz oldu.

Beyin fırtınası yaparak güzel fikirler çıkardık.

Mardin eczacı odamıza da tekrar teşekkür etmek istiyorum.

 

Artık internet ve sosyal medya hayatımızın önemli bir parçası haline gelmiştir.

Gitgide dijitalleşen dünyada internetten, sosyal medyadan, e-ticaretten uzak kalmamız

mümkün değildir. Çağa ayak uydurmamız gerekmektedir.

Ne yazık ki 1968 yılından beri güncellenmeyene bir mevzuatımız var.

6197 sayılı Eczacılar ve Eczaneler hakkında Kanunun 24. Maddesi ve Türk Eczacılar

Birliği Deontoloji Tüzüğü’nün 8-9. Maddeleri gereği;

Eczacılar; sosyal medya aracılığıyla eczanelerde sarılan ürünlerin tanıtım ve reklamını

yapamamaktadır.

Artık geleceği yakalamak için yeniliklerden faydalanabilmek, yeni kavramları meslek

hayatımıza sokabilmekteyiz.

 

Deprem

Bu yıl hayatımız boyunca akıllarımızdan çıkmayacak çok büyük bir yıkım yaşadık.

Takvimde en kısa ay Şubat’tı.

Bize en uzun acıyı yaşattı.

Yıkılmış enkazlar altında

Çatlamış duvarların önünde;

Meslektaşlarımızı, öğrencilerimizi, eczane teknisyenlerimizi ve on binlerce yurttaşımızı

kaybettik.

Ne mutlu bize ki böyle güçlü bir meslek örgütümüz ve bölge eczacı odalarımız var.

Aynı yeminle aynı hayale sarıldığımız meslektaşlarımızın yaralarını el birliği ile sardık.

Çok kısa bir sürede bu kadar iyi organize olabilen; halk sağlığına ve vatandaşına

karşılıksız olarak, sonsuz özveriyle hizmet eden bir meslek örgütüne mensup olmaktan

gurur duyuyorum. Ve biliyorum ki hepimiz bu gururu duyuyoruz.

Kaybettiklerimizi rahmetle anıyorum. Kemal başkanın ruhu şad olsun.

Deprem bölgesinde emeği geçen tüm meslektaşlarımıza şükranlarımı sunuyorum.

Kalplerinde 55 saat boyunca avucunun içinde koruduğu muhabbet kuşuyla hayata

tutunan çocuğun dirayeti vardı…

Evet büyük felaket yaşadık.

Doğanın gücüne karşı gelemeyiz ama başımıza gelebileceklere hazırlıklı olmalıyız.

Dünü unutmadan, tedbiri elden bırakmadan yarınlara umutla bakmak ve inşa etmeliyiz.

Afet eczacılığı yeni bir istihdam alanınız olmalı. Böylesi durumlarda birlik ve odalar

olarak lojistik çalışmalarımızı yapmalı, hazır olmalıyız. 

 

Değerli meslektaşlarım,

Bizler mesleğimizi ne yazık ki elimizden kaptırmışız.

Saniye de; (aslında Endüstri’de bu konuda açık var ve eczacı da istiyorlar) biyologlara,

kimyacılara hastanelerde; hastabakıcı, teknisyen ve hemşirelere, bitkisel droglarımızı

aktarlara…

Ne yazık ki bir İTİBAR sorunumuz var.

İLAÇ Dağıtımı ciddi bir sorumluluktur. Ve eczacı elinden çıkmaktadır.

Eczacı elinden çıkmayan ilaç;

Hatalı kullanımıyla hasta kayıplarına ilaç israfına sebep olabilmektedir.

İlaç sektörü en komplike sektörlerden biri. Pandemi döneminde dünyanın çeşitli

lokasyonlarında hammadde konusunda (arz-talep) dengesinde bozulmalar yaşandı.

Ürün tedarik aşamasında; kalite standartları dahilinde hareket edildiğinden dolayı

sıkıntılar yaşandığından dolayı bu da doğal olarak fiyatlara yansıdı.

Euro kurunun 10,76’dan işlem görüyor olması şu an da en büyük sıkıntımız.

Maliyetlerin artmasından ve ürün bulamamaktan yakınan bir dağıtım kanalının; SGK

geri ödemesinin altına çekeceğini duyurduğu vadeler hepimize büyük sürpriz oldu.

Gönül isterdi ki; şimdiye kadar sundukları hizmetlerle hem eczanelerimizde hem

gönüllerimizde yer etmiş bir dağıtım kanalının çözümü; ilacın HASTAYA SUNULDUĞU

SON NOKTADA aramasaydı. Konunun en son muhatabı biz olmalıydık. Merkez

heyetimizin temasıyla geri adım atılması hepimiz için sevindirici oldu.

Gıda Takviyeleri, Tıbbi Bitkisel Ürünler ve Vitaminler Sorunu:

İlaç ve ilaç kategorisi içerisinde değerlendirilmesi gereken bu ürünlerin eczanelerimiz

dışında halka satılması ve her türlü reklam ve pazarlama teknikleriyle tüketiminin

kışkırtılması ciddi bir halk sağlığı sorunudur.

Gıda takviyeleri, tıbbi bitkisel ürünler, vitamin ve minerallerin Sağlık Bakanlığı

tarafından ruhsatlandırılması ve eczanelerden temin edilmesi için gerekli yasal

düzenlemeler yapılmalıdır.

 

Değerli Meslektaşlarım,

İFK’da bir yıl içerisinde 3 kez yapılan güncelleme bir başarıdır. Bu konuda TEB Merkez

Heyetimize teşekkür ediyorum. Canla başla çalıştıklarını hepimiz biliyoruz. Fakat

karşımızda aşılamayan bir siyasi otorite var. Bizi YOK sayan bir Sağlık Bakanımız var.

Kazanımlar yeterli değildir.

Talebimiz;

İFK’da yapılacak kar oranı ve barem artışlarının enflasyon, ilaç fiyat artışlarıyla birlikte

güncellenmelerinin sağlanacağı yeni bir model oluşturulmasıdır.

 

Değerli Meslektaşlarım,

Kamuda görev yapan meslektaşlarımızda ciddi oranda mağduriyet yaşamakta ve bu

mağduriyetin boyutu her geçen gün artmaktadır.

Kamu Eczacıları; 3 yıl öncesine kadar, diş hekimleriyle aynı özlük hakları ve emeklilik

haklarına sahipken; bugün gelinen noktada tıbbi sekreterlerle benzer maaşları

almaktadırlar.

Eczacılar da diş hekimleri gibi 5 yıllık bir eğitim almakta, açıktan atama ile kamuya

stratejik personel olarak atanmakta ve nöbet ücretleri de aynıdır.

Buna rağmen; taban ve teşvik ödeme katsayılarındaki 7 katlık fark hastane eczacılarını

itibarsızlaştırmaktadır.

12 Ağustos 2022 tarihinde yayınlanan yeni ek ödeme yönetmeliğinde;

Taban ödeme katsayısı;

Tabip ve diş hekimleri       2,26

Eczacı                                   0,50

TİTCK daki eczacı               3,60

TEB Merkez Heyetimizin çabaları sonucu bu katsayısı 1,20 olarak güncellenmiştir. Bu

iyileştirme oldukça yetersiz kalmıştır.

Yine Hizmet Alanı-Kadro Unvanı katsayılarına bakıldığında;

Diş hekimi + Tabipler için katsayı 1,14’den 1,20’ye çıkarılmış,

Eczacılar + Uzman Eczacılar için katsayı 0,7 olarak belirlenmiş, sonrasında 1,05 olarak

iyileştirilmiştir.

Mesai içi Tavan Ek Ödeme Tutarları;

Uzman doktor + Uzman diş hekimi 7’den 8,5’a çıkarılmış

Pratisyen doktor + diş hekimi + uzman eczacı 5’den 6,5’a çıkarılmış

Eczacılar 2,5’dan 3,05’e katsayı çıkarılmıştır.

Kamu Eczacılarımızın;

Eğitim süresi

Stratejik personel olması

Aynı şekilde devlete atanmanın gerçekleşmesi

Ve Meslektaşlarımızın sorumluluk alarak KAMU KAYNAKLARINI etkin ve verimli

kullanılmasını sağladıkları göz önüne alındığında;

Bu kat sayılar yetersizdir.

Bunun için de sonuna kadar takipçisi olmalıyız.

 

Son yıllarda sayısı hızla artan Eczacılık Fakülteleri önemli bir sorun teşkil ediyor.

Yardımcı Eczacılık her geçen yıl gençler için aşılması zor bir sorun haline geldi. Üstelik

her yıl açılan fakülteler ve eksik akademik kadroları ile meslek eğitimimiz gittikçe değer

kaybetmeye başladı.

Standart bir eğitim kalitesine kavuşmalıyız ve fakülte kontenjanları da sektörün

ihtiyaçlarına göre planlamalıdır.

Yine bir mezuniyet dönemi

Odamıza akın akın başvuran genç meslektaşlarımız

Yüzlerinde çaresizlik

Dertlerine derman olamaz hale geldik.

Bir yandan da yardımcı eczacı çalıştıracak eczanelerimizin ekonomik dengelerinin

bozulmaması için kaynak arayışlarımız; KOSGEB/İŞKUR desteklerinin olmaması…

Yardımcı eczacılığın artık çıkmaza girdiğinin göstergesidir.

 

Evet Değerli Meslektaşlarım;

Son sözüm de; Kadın Meslektaşlarıma

Bugün 54 Bölge Eczacı Odamızın toplam kaç kadın başkanı var biliyor musunuz?

Son olarak Maraş Odasında Başkanların katılımıyla 

Bizler kadın meslektaşlar olarak 

Bilgimizle, duruşumuzla, dokunuşumuzla, varlığımızı özümseyelim.

Geri durmayalım.

Önümüzde Oda seçimlerimiz var.

Sizleri göreve davet ediyorum.

Yönetimler içinde yerlerimiz alalım.

Azmin elinden hiçbir şey kurtaramaz.

İşte kadın milli voleybol takımımız

Canı gönülden kutluyorum.

Bizi gururlandıran bir şampiyonluk.

Yok Efendim; Kızlara ayrı okul

Yok Efendim; Kadının yeri evidir.

İşte TÜRK Kadını;

Eğitimli, Başarılı, Laik

Ulu Önder Mustafa Kemal Atatürk’ün bizlere sağladığı seçme ve seçilme hakkımızla;

Biz de varız diyelim, var olalım.

Bugünü dünden daha güzel

Yarını bugünden de güzel yapmak dileğiyle.
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